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Cienījamie lasītāji 
un publicējamo materiālu 

iesniedzēji! 
Valsts svētku nedēļā «Iecavas Ziņas» 

iznāks vienu dienu agrāk.

Anta Kļaveniece

no Daiņa Kravala albuma
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4.lpp.

Otro gadu Iecavas novada dome 
organizē konkursu, kura mērķis 
ir apzināt un godināt novada 
uzņēmējus un saimnieciskās 
darbības veicējus, kas aktīvi un 
godprātīgi darbojas savā nozarē, 
sekmējot uzņēmējdarbības vides 
attīstību novadā, un popularizē 
labas uzņēmējdarbības prakses 
piemērus.

Konkursam pavisam saņemti 
desmit pieteikumi. Iecavas novada 
iedzīvotāji dalībai konkursā izvir-
zījuši trīs pretendentus, diemžēl 
viens no tiem neatbilda nolikuma 
prasībām. 

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību 
speciāliste

«Augsim Latvijai!» - tā skan 
jaunsargu devīze. Arī Iecavā 
aug pulciņš jauniešu, kas 
iesaistījušies jaunsardzes kustībā, 

lai izglītotos valsts aizsardzības 
jomā, vairotu patriotismu, 
pilsonisko apziņu,  
biedriskumu, drošsirdību,  
fiziskās spējas un disciplīnu. 

Jaunsardzes vienība Iecavā at-
jaunota 2015. gada aprīlī, un to vada 
jaunsardzes instruktors virsleitnants 

Noslēdzies konkurss «Iecavas novada uzņēmēju gada balva»

Dainis Kravals. Viņš pastāstīja, ka 
pašlaik vienībā ir 46 dalībnieki, taču 
ne visi ir aktīvi nodarbību dalībnieki. 
Daļa esot tā saucamie klejotāji, kas 
grib pamēģināt visu, bet 25 ir tādi, 
kas nodarbības apmeklē regulāri un 
ar viņiem arī var rēķināties.      

Šogad konkursā piedalījās divi 
uzņēmumi: SIA «Viduļi serviss» 
nominācijā «Gada pakalpojumu 
sniedzējs» un zemnieku saimniecī-
ba «Velgi» nominācijā «Gada zem-
nieks».

2. novembrī konkursa vērtē-
šanas komisija, kuras sastāvā ir 
domes priekšsēdētājs Jānis Pel-
sis, deputāts Atis Avots, finanšu 
nodaļas vadītāja Indra Latviete, 
projektu koordinatore Sintija Ka-
lēja un sabiedrisko attiecību spe-
ciāliste Lelde Podniece-Jostmane, 
devās pie pretendentiem, lai klā-
tienē novērtētu uzņēmuma darba 
vidi un uzdotu sev interesējošus 
jautājumus. 

Mācās cienīt un aizsargāt savu 

tēvzeMi

Jaunsargu vecākā grupa pilnā ekipējumā un ar mācību ieročiem pēc 
orientēšanās pārbaudījuma, kas noritēja Zvirgzdes mežos pie Aklezera.   

SIA «Viduļi serviss» 
valdes loceklis 

Armands Andersons 
ir pārliecināts, 

ka labākā reklāma ir 
labi padarīts darbs.
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«Viduļi serviss» Iecavā dar-
bojas kopš 2007. gada, šo gadu 
laikā uzņēmums ir ieguvis pastā-
vīgo klientu loku. Servisa sniegto 
pakalpojumu klāsts ir ļoti plašs: 
automašīnu apkope, virsbūves un 
ritošās daļas remonts, visu veidu 
krāsošanas pakalpojumi, automa-
šīnu atjaunošana un retro auto-
mobiļu rekonstrukcija.

Uzņēmuma valdes loceklis Ar-
mands Andersons ir pārliecināts, 
ka labākā reklāma ir labi padarīts 
darbs. Pēc pieteikuma anketās 
rakstītā var spriest, ka šī stratēģi-
ja atmaksājas un darba netrūkst.

«Šajā autoservisā klients vien-
mēr ir laipni gaidīts. Darbinieki 
pret auto izturas gādīgi – kā pret 
savu,» rakstīts vienā no pieteiku-
ma vēstulēm. «Visu cieņu «Viduļi 
servisam»! Esmu klients jau vairā-
kus gadus, viss vienmēr tiek pa-
veikts laikā un kvalitatīvi,» teikts 
citā pieteikumā. 

SIA «Viduļi serviss» saņems  
200 eiro naudas balvu un pašval-
dības Atzinības rakstu. 

Vairākus gadus Iecavas apstā-
dījumus rotā zemnieku saimnie-
cībā «Velgi» izloloti augi. Novada 
dārzkopības speciāliste Sarmīte 
Avota stāsta, ka šo gadu gaitā 
saimniecība ir attīstījusies, papla-
šināta stādu audzēšanas platība, 
dažādots sortiments. «Atbalstu 
vietējos audzētājus un lepojos ar 
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Lai fotokonkursa «Iecavas 
novada mēneša foto» uzdevumu 
padarītu interesantāku, sākot 
ar novembri, turpmāk katru 
mēnesi aicināsim iesūtīt 
konkrētai tēmai atbilstošas 
fotogrāfijas.

Novembris – valsts svētku mē-
nesis. Šomēnes atzīmēsim divas 
Latvijai nozīmīgas svinamās dienas: 
11. novembrī Lāčplēša dienu un  
18. novembrī Latvijas Republikas 
proklamēšanas gadadienu.

Aicinām Tevi, iecavniek, nofoto-
grafēt Iecavas novadu un tā iedzīvo-
tājus patriotiskās noskaņās. Foto- 
grāfijas gaidīsim līdz 5. decembrim.  
Pieteikumā rakstiski jānorāda fo-
togrāfijas autora vārds, uzvārds, 
tālruņa numurs, e-pasta adrese, 
kā arī fotogrāfijā fiksētā vieta, noti-
kums un neliels apraksts. 

Noķer kadrā 
patriotisko 
novembri!

No 25. līdz 27. oktobrim 
pirmsskolas izglītības iestādes 
«Dartija» vecāko grupu audzēkņi 
apmeklēja Iecavas Jauniešu 
centru, lai saprastu, cik daudz 
cukura satur iecienītākie 
saldinātie dzērieni, ko lieto viņu 
ģimenēs.

Mazos pētniekus laipni sagaidīja 
centra darbinieki Ivars un Ilze, kas 
uzskatāmi parādīja, cik cukura var 
patērēt dienā un ar kādiem pārtikas 
produktiem mēs ikdienā uzņemam 
cukuru.

Tad kopīgi pētījām, cik katrā sal-
dinātajā dzērienā ir cukurs. Visvai-
rāk cukura bija dzērienos Coca-cola 
un Fanta. Liels bija bērnu pārstei-
gums, ka viens litrs piena satur 
vienas dienas cukura normu. Tika 
paslavēti bērni, kuri savu slāpju 

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Mana Iecava : : :

Marta Barlote
Iecavas vidusskolas 10.a kl. 

Manas domas, lai kur es    
                                     būtu,
Atvedīs šurp! Pa atmiņu ceļu
Nonākšu te - savā bērnības  

                                   pilsētā,
Atkal jutīšu, kā mani ieskauj
 Iecavas upes svaigā un vēsā
 Elpa, kas vasaras rītos  

                         izelpo miglu...
 Ceļš var mani aizvest tālu,  

                                 tālu, bet
 Atmiņas
 Vedīs 
 Atpakaļ

Šajā rubrikā publicējam Iecavas 
novada skolēnu radošo darbu 
konkursa «Mana Iecava» 
laureātu dzejoļus un miniatūras. 
Konkurss noritēja septembrī 
Dzejas dienu ietvaros.

remdināšanai izmanto tīru ūdeni. 
Pasākumu noslēdza kustību akti-
vitātes.

Paldies Ivaram Jurbergam un 
Ilzei Dreimanei par jauko pasāku-
mu un aizskarto svarīgo tematu!

Tukšās pudeles un cukura 
maisiņus, kas norāda tā daudzu-
mu dzērienos, izkārtojām izstādē 
bērnudārza grupās. Pēcpusdienā 
varēja dzirdēt sarunas, kurās bērni 
saviem vecākiem stāstīja par cuku-
ru saldajos dzērienos. Kerija sacīja, 
ka nevajag tos dzer, jo sāpēs puncis. 
Enija atzina, ka varot dzert, tikai ne-
daudz! Bet Megija teica, ka no cu-
kura aug liels vēders.

Par saldināto dzērienu kaitīgu-
mu jāsāk runāt jau no mazotnes, 
un bērni ir tie, kas var rosināt vecā-
kus mainīt savus paradumus. Tādēļ 
pirmsskolas izglītības iestādes «Dar-
tija» audzēkņi saviem vecākiem un 
visiem iecavniekiem saka: «Ēdīsim 
atbildīgi!» 

Operācija
«Saldā patiesība»

viņiem,» pauž S. Avota.
Kā atzīst saimniecības īpašnie-

ki Ingūna un Gatis Smali, ar puķu 
audzēšanu ģimene pamatīgi no-
darbojas kopš 2000. gada.  Zem-
nieku saimniecībā «Velgi» audzē 
plašu augu klāstu – ir gan vasa-
ras puķes, gan ziemcietes, griez-
tie ziedi un krāšņi augi puķu po-

Noslēdzies konkurss «Iecavas novada uzņēmēju gada balva»

dos. Produkciju lielākoties realizē 
tirdzniecības centros Rīgā. 

Zemnieku saimniecība «Velgi» 
saņems naudas balvu 300 eiro 
apmērā un Atzinības rakstu.

Uzņēmēju godināšana notiks 
17. decembrī Iecavas kultūras 
namā.

Iecavas novada pašvaldība 

saka lielu paldies pieteikumu  
iesniedzējiem par iniciatīvu un 
konkursa dalībniekiem par atsau-
cību. 

Indra Krauja
pirmsskolas skolotāja

Ingūna Smala konkursa vērtē-
šanas komisijai rāda, kā tiek 
audzēta ZS «Velgi» produkcija.   

14. novembrī plkst. 9:30-12:00 

Iecavas novada domes

2. stāvā, izpilddirektora kabinetā, 

apmeklētājus pieņems galvenā 

arhitekte  DACE PUTNA.
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Noslēgusies Iecavas kultūras 
nama 1. stāva pārseguma 
(2. stāva zāles grīdas) 
konstrukcijas pārbūve.  
4. novembrī parakstīts akts par 
ēkas nodošanu ekspluatācijā.

Pieņemšanu veica Būvniecības 
valsts kontroles biroja pārstāvji: Kon-
troles departamenta direktora viet-

Ekspluatācijā nodots 
Iecavas kultūras nams

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

8. novembrī notika kārtējā 
domes sēde, kurā deputāti pilnā 
sastāvā izskatīja 24 jautājumus.

Izmaiņas pašvaldības 
normatīvajos aktos

Deputāti apstiprināja Ieca-
vas novada pašvaldības iestādes  
«Iecavas novada Sociālais die-
nests» un tās struktūrvienību - 
Dienas centrs «Iecavnīca» un Mo-
bilās aprūpes grupa - nolikumus.

Apstiprināti saistošie notei-
kumi, kas regulēs reklāmas, rek-
lāmas objektu un priekšvēlēšanu 
aģitācijas materiālu izvietošanu 
Iecavas novada administratīvajā 
teritorijā.

Saistošie noteikumi Nr. 15 
«Par reklāmas, reklāmas objekta 
izvietošanu publiskā vietā vai vie-
tā, kas vērsta pret publisku vietu 
Iecavas novadā» un Nr. 16 «Par 
pašvaldības nodevu par reklāmas, 
reklāmas objekta, priekšvēlēšanu 
aģitācijas materiālu izvietošanu 
publiskā vietā vai vietā, kas vērsta 
pret publisku vietu Iecavas nova-
dā» stāsies spēkā nākamajā dienā 
pēc to publicēšanas pašvaldības 
laikrakstā «Iecavas Ziņas».

Apstiprināts Iecavas novada 
22. atklātā basketbola čempionāta 
nolikums. Sacensības risināsies 
laika posmā no 2016. gada 12. de-
cembra līdz 2017. gada 15. mar-
tam SAKS «Dartija» sporta namā, 
tās organizēs biedrība «Basketbola 
klubs «Dartija»». Čempionāta mēr-
ķis ir popularizēt un attīstīt bas-
ketbolu Iecavas novadā, kā arī rast 
iespēju Iecavas novada un tuvāko 
reģionu jauniešiem un pieauguša-
jiem aktīvi iesaistīties basketbola 
spēles pilnveidošanā.

Pašvaldības normatīvie akti ir 
pieejami portāla www.iecava.lv 
sadaļā «Pašvaldība».
Atbalsta deleģēšanas 
līguma slēgšanu

Dome piekrita uz gadu, sākot 
ar 2017. gada 1. janvāri, slēgt de-
leģēšanas un finansēšanas līgu-
mu ar Bauskas novada domi par 
Bauskas novada pašvaldības ies-
tādes «Bauskas novada adminis-
trācija» struktūrvienības «Bauskas 
novada Būvvalde» kompetencē 
esošo funkciju veikšanu būvniecī-
bas jomā Iecavas novadā.
Priekšsēdētājs dosies pieredzes 
apmaiņas braucienā uz Somiju

Zemgales plānošanas reģiona 
(ZPR) attīstības padomes dalībnie-
ku vizītes laikā paredzēts apmeklēt 
Somijas Dienvidrietumu reģionu 
un tā pašvaldības Turku un Pai-
mio. Vizītes mērķis ir izpētīt Somi-
jas valsts pārvaldes modeli, reģiona 
un vietējo pašvaldību funkcijas un 

Novada domē 

finansēšanas kārtību, dalību pro-
jektos un pašvaldību savstarpējo 
sadarbību savu funkciju īsteno-
šanā. Plānots klātienē uzzināt, kā 
tiek organizēta izglītības pārvaldī-
bas sistēma visos izglītības līme-
ņos un iepazīties ar skolēnu pārva-
dājumu nodrošināšanu attālākās 
Somijas lauku teritorijās.

Visi komandējuma izdevumi 
tiek apmaksāti no ZPR budžeta 
līdzekļiem. J. Pelša prombūtnes 
laikā no 7. līdz 10. decembrim do-
mes priekšsēdētāja pienākumus 
veiks priekšsēdētāja vietniece Agra 
Zaķe.
Pagarina novada 
Tūrisma attīstības stratēģijas 
izstrādes termiņu

2016. gada 10. maijā Ieca-
vas novada dome pieņēma lēmu-
mu par Iecavas novada Tūris-
ma attīstības stratēģijas 2017.- 
2021. gadam izstrādi un noteica, ka 
tā jāpaveic līdz šā gada 10. novem-
brim.

Darba grupa, kas strādā pie 
stratēģijas izveides, šajā laikā tiku-
sies ar tūrisma jomas pārstāvjiem 
Iecavas novadā un, pamatojoties 
uz ieteikumiem, izveidojusi aptau-
jas anketu. Iedzīvotāju zemās ak-
tivitātes dēļ tika pagarināts anketu  
iesniegšanas termiņš. Aptaujas 
laikā aizpildītas un iesniegtas 208 
iedzīvotāju un astoņas tūrisma uz-
ņēmēju anketas.

Tā kā tika pagarināts anketu 
iesniegšanas periods un to apko-
pošana prasīja vairāk laika, nekā 
sākotnēji plānots, dome lēma pa-
garināt Tūrisma attīstības stra-
tēģijas izstrādes termiņu līdz  
2017. gada 10. aprīlim.
Apstiprina 
Iecavas novada logotipu

Noslēdzies darbs pie pašval-
dības vizuālās identitātes grafis-
kā risinājuma izstrādes, ko veica  
SIA «sem.lv». Dizains veidots, pama-
tojoties uz ideju konkursa, kas no-
tika šā gada pirmajā pusē, uzvarē-
tāja Naura Cinovica izstrādāto dar-
bu – tas guva pārliecinošu atbalstu 
abās konkursa vērtēšanas kārtās. 
Ideju konkursam iesniegtos dar-
bus pirmajā kārtā vērtēja komisija, 
savukārt otrajā kārtā – sabiedrība. 
Apkopotas un vērā ņemtas arī citu 
konkursa dalībnieku, vērtēšanas 
komisijas un novada iedzīvotāju iz-
teiktās domas par to, kas simbolizē 
Iecavas novadu, kas ir tā vērtības: 
aktīvi iedzīvotāji, daba, lauksaim-
niecība, labvēlīga vide attīstībai un 
uzņēmējdarbībai, tradīciju izkopša-
na, atbalsts, miers, izdevīgs ģeogrā-
fiskais novietojums. 

Logotipa pamatu veido grafiskā 
zīme - neregulārs ovāls - ar krāsu 
pārejām, kas simboliski pauž logo-
tipa vēstījumu, ka Iecavas nova-
da teritorija ir auglīga un vide ir 

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Noslēgts līgums 
par Skolas ielas pārbūvi

nieks, Valsts galvenais būvinspek-
tors, Inspekcijas nodaļas vadītājs 
Jānis Palamarčuks un būvinspektors 
Inesis Grūbe.

Kultūras namā nojaukta otrā stā-
va zāles grīdas konstrukcija, stiprinā-
tas pirmā stāva kolonnas un izbūvēts 
jauns grīdas pārsegums. Darbus pēc 
SIA «PBR» izstrādātā būvprojekta vei-
ca SIA «Kvintets M». Būvdarbu laikā 
bija slēgta gan kultūras nama lielā, 
gan mazā zāle. 

4. novembrī Iecavas novada 
dome noslēdza līgumu ar ceļu 
būves firmu SIA «Binders» par 
Skolas ielas pārbūvi. 

Līgums paredz, ka darbu iz-
pildes termiņš ir 15 kalendārie 
mēneši no līguma parakstīšanas 
dienas.  Darbus plānots uzsākt ne 
vēlāk kā 2017. gada 3. aprīlī.

Skolas ielas pārbūves ietva-
ros paredzēts demontēt veco sil-
tumtrasi, izbūvēt lietus ūdens 
kanalizācijas sistēmu, izbūvēt 
jaunus sadzīves kanalizācijas un 
dzeramā ūdens tīklus, moder-
nizēt ielas apgaismojumu, vienā  
ielas pusē izbūvēt gājēju ietves 

un asfaltēt ielas brauktuvi. Līgu-
ma summa - 1 473 511,10 eiro ar 
PVN.

Kā informējām iepriekš,  
23. septembrī pašvaldības Iepir-
kumu komisija pieņēma lēmumu 
par atklāta konkursa «Skolas ielas 
pārbūve, Iecavā, Iecavas novadā» 
saimnieciski izdevīgāko atzīt ceļu 
būves firmas SIA «Binders» piedā-
vājumu. Pretendents AS «A.C.B.» 
lēmumu par konkursa rezultā-
tiem pārsūdzēja Iepirkumu uz-
raudzības birojā, jo uzskatīja, ka 
ir nepamatoti izslēgts no dalības 
konkursā. Izskatot sūdzību, Iepir-
kumu uzraudzības birojs lēma, ka 
būvnieka sūdzība nav pamatota, 
un atļāva pašvaldībai slēgt līgumu 
ar iepriekš izvēlēto pretendentu 
SIA «Binders». 

labvēlīga iedzīvotājiem, vārda ele-
ments (priedēklis) «IE», kas palīdz 
veidot jaunus vārdus, un tekstu-
ālā daļa.

Logotipam ir deviņi krāsu va-
rianti, kas simbolizē novadam no-
zīmīgas jomas. Identitātes pamat-
krāsa ir zaļā. Kā papildkrāsas tiek 
lietotas zilā, oranžā, brūnā, rozā, 
sarkanā, tirkīza, violetā un dzelte-
nā, kur zaļā simbolizē novadu, zilā 
- pašvaldību, oranžā – uzņēmējdar-
bību, brūnā – sabiedrību, rozā – iz-
glītību, sarkanā – kultūru, tirkīza – 

sportu, violetā – jauniešus, dzelte-
nā - attīstību. Krāsu papildina at-
tiecīga tekstuālā daļa: zaļā – Ieca-
vas novads, zilā – Iecavas novads 
iedzīvina, oranžā – Iecavas novads 
iegūst, brūnā – Iecavas novads  
iesaistās, rozā – Iecavas novads 
iemāca, sarkanā – Iecavas novads 
iedvesmo, tirkīza – Iecavas novads 
iekustina, violetā – Iecavas novads 
iesakņojas, dzeltenā – Iecavas no-
vads iegulda.

Lietošanai paredzēti arī vienkrā-
su un melnbalti varianti dažādām 
reproducēšanas tehnikām. Logoti-
pu paredzēts lietot, apvienojot gra-
fisko zīmi ar ietvertu tekstuālo daļu 
vienotā kompozīcijā.

Saistošos noteikumus, kuros 
būs noteikta logotipa izmantošanas 
kārtība, plānots apstiprināt domes 
sēdē decembrī.

Ar visiem domes sēdē pie-
ņemtajiem lēmumiem varēs 
iepazīties pašvaldības portālā  
www.iecava.lv. 

Iecavas novada logotipa  
pašvaldības jomas variants 
ar tekstuālo daļu «IEdzīvina».
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Teorētiskās 
mācības notiek 
otrdienās, 
trešdienās un 
piektdienās 
atkarībā no 
vecuma grupas, 
bet pārgājienos un 
nometnēs parasti 
piedalās visi 
kopā. Nodarbībās 
jaunsargi apgūst 
vēsturi, iepazīst 
armijas struktūru, 
dodas ekskursijās 
un apkopj kritušo 
karavīru piemiņas 
vietas, apgūst 
topogrāfiju un 
ierindas mācību, 
dodas pārgājienos, 
kārto fiziskās 
sagatavotības 
testus. Vecākās 
grupas jaunsargi 
mēdz piedalīties 
arī zemessargu 
aktivitātēs. 

1.lpp.

Vērtē bijušie jaunsargi
Mārtiņš Šulcs (32), zāles pārzinis «Internet Casino», zemessargs: «Galvenais 
ieguvums no darbošanās jaunsardzē ir sapratne, ka tev uzdotais uzdevums 
ir jāizpilda un ka pārējie paļaujas uz tevi, gaidot no tevis maksimālu atdevi. 
Nav atrunu - ir rezultāts. Nav jāgaida, kad kāds kaut ko izdarīs tavā vietā, bet 
jārīkojas pašam. Jaunsardze veidojusi arī manas rakstura īpašības - esmu 
punktuāls, godīgs, patiess. 
Man ir ļoti labas atmiņas par jaunsardzē pavadīto laiku - pārgājienos kopā 
ar pārējiem, piedaloties kaujas mācībās Latvijas mežos, brīvā dabā. Varbūt 
arī tad rodas tā pieķeršanās valstij, pieaug patriotisms, bet tas ir arī laiks, 
kuru pavadi ar sevi. Tas palīdz saprast, kas tevi interesē, veido personību un 
raksturu. Nav jau arī tā, ka visi jaunsargi/zemessargi ir tādi patrioti, ka pirms 
gulētiešanas un ceļoties dzied Latvijas himnu; vienkārši mēs cienām mūsu 
valsti un palīdzam tai kļūt labākai.»

Rihards Šķeltiņš (35), Latvijas Nacionālās aizsardzības akadēmijas Jaunāko 
štāba virsnieku kursa vecākais pasniedzējs: «Jaunsardzē iestājos 13 gadu 
vecumā. Jau pēc neilga laika mana attieksme mainījās - es sapratu, ka katra 
vīrieša pienākums ir pastāvēt par savu ģimeni, pilsētu un valsti. Mani tas 
aizrāva pilnībā, tādēļ arī savu dzīvi saistīju ar armijas pasauli. Tieši jaunsar-
dzē guvu pārliecību, ka varu pārvarēt grūtības un pieņemt adekvātus lēmu-
mus stresa situācijās. Tas ir ļoti būtiski karavīra ikdienā, pildot pienākumus 
Latvijas sardzē.»

«Interesē viss, ko šeit darām. 
Pārgājieni, militārās zināšanas, 
šaušana, tehnika,» skan jaunsargu 
atbildes pēc aicinājuma nosaukt 
to, kas viņus piesaista jaunsardzes 
kustībai. Savukārt viņu svarīgākais 
uzdevums esot vairot disciplīnu un 
zināšanas, kā cienīt un aizsargāt 
savu tēvzemi, arī audzināt patrio-
tismu.   

Jolanta Jurāne ir 10. klases 
skolniece un jaunsardzē darbojas 
jau otro gadu. Jauniete uzskata, ka 
patriotisms ir mīlestība pret savu 
dzimteni un gatavība to aizstāvēt. 
Viņai piekrīt 9. klases skolniece 
Laura Nātra, kas savu darbošanos 
jaunsardzē pamato ar vārdiem: «Lai 
nepieciešamības gadījumā es spē-
tu aizstāvēt savu zemi, liekot lietā 
šeit apgūtās zināšanas.» Meitenes 
stāsta, ka, darbojoties jaunsardzē, 
piedzīvots daudz interesanta. Īpaši 
aizraujoša un izaicinājumu pilna 
bijusi dalība jaunsargu mācību no-
metnē, kas parasti ilgst vairākas 
dienas. Tur jaunsargi var likt lietā 
nodarbībās iegūtās zināšanas, kā 
arī apgūt daudz jauna. Medicīnas 
pamati un pirmās palīdzības snieg-
šana, lauku kaujas iemaņas un 
pārvietošanās ir tikai daļa no tām. 
Uz jautājumu, vai meitenēm tomēr 
nav grūti piedalīties vairāku dienu 
pārgājienos, darboties ar ieročiem, 
viņas atbild: «Ja tas tiešām patīk, 
tad nekas nav par grūtu. Un patie-
sībā mēs visi esam vienādi - jaun-
sargi, nevis meitenes un zēni.» Gan 
Jolanta, gan Laura cer savu nākot-
ni saistīt ar militāro karjeru. Pēc 
vidusskolas viņas plāno iestāties 
Latvijas Nacionālajā aizsardzības 
akadēmijā (NAA), un jaunsardze ir 
lielisks veids, kā sākt apgūt nepie-
ciešamās zināšanas. 

Par karjeru Nacionālajos bru-
ņotajos spēkos (NBS) un studijām 
NAA sapņo arī 7. klases skolnieks 
Jānis Bilkevičs un 8. klases skol-
nieks Oskars Pudņiks. Arī viņi jaun- 
sardzes vienībā zināšanas apgūst 
jau otro gadu. Abi atzīst, ka jaun-
sardze likusi kļūt disciplinētākiem, 
pieaugusi atbildības sajūta, kas 
motivē arī skolā cītīgāk sekot mā-
cību stundu saturam. Pieaudzis arī 
fiziskais spēks un izturība. 

Jaunsargu vienības teorētiskās 
nodarbības kopš šā gada februāra 
norit bijušajās Mūzikas un mākslas 
skolas telpās Raiņa ielā, kas jaun-
sargu un zemessargu vajadzībām 
tiek īrētas no pašvaldības. «Tas ir 
liels ieguvums, jo tagad mūsu no-
liktavas un apmācību telpas ir vie-
nuviet. Cik finanšu līdzekļi ļauj, 
esam centušies telpas sakārtot.  
Ierīkojām sētu, signalizāciju, ir  
ielikti logu režģi, kāpņu telpā no-
stiprināta grīda, izveidota auto- 

Mācās cienīt un aizsargāt savu tēvzemi
transporta nojume, atjaunotas no-
liktavas sienas un griesti. Pagaidām 
ir bēdīgi ar jaunsargiem domāto 
materiāli tehnisko bāzi. Vieglāk ir 
tiem, kas darbojas jau ilgāku laiku 
un spējuši pamazām sarūpēt visu 
vajadzīgo. Mūsu vienībā pilnībā no-
komplektēts ekipējums - ziemas un 
vasaras formas, zābaki, guļammai-
si, paklājiņi - ir tikai četriem jaun-
sargiem, drīzumā gaidām vēl divus 
komplektus. Uzskatu, ka forma ir 
ļoti svarīga, jo tā ir kā piederības 
zīme organizācijai,» tā D. Kravals.  

Lai gan Iecavas jaunsargu vie-
nība ir jauna, tās vadītājs ir gan-
darīts, ka arī pēc šī nelielā apmā-
cību posma jauniešu izaugsme 
ir jūtama. Viņi kļuvuši vienotāki, 
izturīgāki, zinošāki un mērķtiecī-
gāki. Šoruden Misā notika jaun-
sargu sacensības «Lāčplēša kauss». 
Deviņās stundās jaunsargiem bija 
jāpieveic 35 kilometrus garš marš-
ruts ar dažādiem pārbaudījumiem 
kontrolpunktos.  Iecavas vienības 
vecākā grupa nepadevās grūtī-
bām un izcīnīja 3. vietu. «Grūtībās 
jaunieši mācās izvērtēt savas spē-
jas un vēlmes, tā ir arī disciplīnas  
audzināšana,» teic D. Kravals. 

Par jaunsargu var kļūt ikviens 
Latvijas iedzīvotājs vecumā no  
10 līdz 21 gadam, bet Iecavas 
vienībā vecuma amplitūda ir no  
12 līdz 19 gadiem. Vispirms gan jā-
iziet pārbaudes laiks, un tikai tad, 
pēc svinīgā solījuma došanas, jau-
nieti uzņem jaunsardzē un izsniedz 
Jaunsardzes un informācijas cen-
tra izdotu apliecību.  

Dainis Kravals atzīst, ka darba 
gandarījums ir jauniešu izaugsmē. 
Arī no iepriekšējā perioda jaunsar-
giem esot izauguši krietni darba 
darītāji, vairāki pat aizdienējušies 
līdz augstākām militārām pakāpēm 

nekā pats Dainis: «Dau-
dzi ir realizējuši savus 
mērķus, prot savus dar-
bus izpildīt līdz galam, un 
tas nav maz. Daļēji tas ir 
jaunsardzes rūdījums 
un nopelns, jo jaunieši  
iemācās izvirzīt mērķi un 
neatlaidīgi uz to virzīties. 
Piemēram, Ainārs Ērglis 
ir kļuvis par helikopte-
ra MI-8 pilotu, militāro 
karjeru NBS turpina Ri-
hards Šķeltiņš, četri no 
bijušajiem jaunsargiem 
ir speciālo uzdevumu 
vienības karavīri, zemes-
sardzē darbojas Mārtiņš 
Šulcs, brāļi Purmaļi un 
citi.» Pēctecībai ir liela 
jēga, uzskata D. Kravals. 
Kad jaunsargu vienības  
Iecavā nebija, zemessar-
gu rindu papildināša- 
nās noritēja daudz gau-
sāk.» 
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Mums jautā

21. oktobra numurā informējām, 
ka vairāki iecavnieki jautā par Ieca-
vas kultūras nama darba plāniem, 
tostarp Daina Rudzīte vaicāja, vai 
«estrādē nākamgad būs tāds pats 
tukšums kā šovasar. Ir saprotams, 
ka kultūras namā rit remonts, taču 
arī Mūzikas skolā, kā bija solīts, no 
pasākumiem ne vēsts.» Viņa arī in-
teresējās, kāda ir atdeve no papil-
dus izveidotā ārējo sakaru koordi-
natora amata. Kopš minētā numura 
iznākšanas «Iecavas Ziņu» redak-
cija ir saņēmusi arī pašvaldības 
portālā iesūtītus jautājumus par to, 
kā izlietota pašvaldības budžetā 
kultūras norisēm atvēlētā nauda un 
ko kultūras nama darbinieki pavei-
kuši vasaras laikā, kamēr kultūras 
nams bija slēgts remontam.   

Iecavas kultūras nama kolek-
tīva atbildes, kuras iesniegusi di-
rektore Alma Spale:

«Uz jautājumu, kas notika, 
kamēr kultūras nams bija slēgts, 
atbildam – kultūras nams remon-
ta dēļ nav bijis slēgts. Lielā zāle 
netiek izmantota no 2015. gada 
septembra, savukārt mazā zāle 
netiek izmantota no 2016. gada jū-
nija beigām. Tajā laikā pasākumi, 
iespēju robežās, notika kultūras 
nama mazajā zālē, vidusskolā un 
Mūzikas un mākslas skolā (redak-
cijas piebilde: jūnijā - teātrim «Artis» 
pirmizrāde, Ziedu ceļš pie Brīvības 
pieminekļa, Ielīgošanas koncerts, 
Līgo balle; jūlijā - Auto orientēšanās 
sacensības, zaļumballe, diskotēka, 
divreiz telpu īre; augustā – zaļum-
balle un Ģimenes dienas pasākums 
atcelti laika apstākļu dēļ, vienreiz – 
telpu īre)*. 

Vēlamies informēt iedzīvotājus 
par to, kā norit gatavošanās pa-
sākumam, kad tie tiek organizēti 
ārpus kultūras nama telpām. Tas 
rada ne tikai papildus pasākuma 
izmaksas, bet gan arī darbu, kā, 
piemēram, galdu, krēslu, dekorāci-
ju, aparatūras, gaismas un rekvi-
zītu transportēšana, vietas sakār-
tošana un noformēšana atbilstoši 
pasākumam, kā arī telpu novāk-
šana, sakārtošana pēc pasākuma. 
Saskārāmies ar iedzīvotāju neap-
mierinātību, ka uz pasākumu jā-
dodas tik tālu prom no centra, par 
ko liecināja pustukšās zāles pasā-
kumos, kā arī producentu atceltais 
koncerts un teātra izrāde. 

Arī māksliniecisko pašdarbī-
bas kolektīvu darbība neapstājās, 
tā notika Iecavas vidusskolas un 
Mūzikas un Mākslas skolas telpās. 
Kolektīvi turpināja koncertēt gan 
Iecavā, gan citās Latvijas pilsētās 
un ārpus tās robežām, kā arī pie-
dalīties skatēs, konkursos un fes-
tivālos, kur līdzdalību ņem arī kul-
tūras nama darbinieces. 

Katrs pasākums ir estētisks 
baudījums skatītājiem stundas 

Atbild Iecavas kultūras nama kolektīvs
līdz divu stundu garumā. Bet, lai 
līdz tam nonāktu, tas ir daudzu 
stundu, dienu pat nedēļu darbs. 
Tiek veidotas afišas, preses relīzes, 
līgumi, pieteikumi AKKA/LAA un 
Laipa, izstrādāti scenāriji, komu-
nikācija ar producentiem, mene-
džeriem un māksliniekiem, telpu 
noformējums, ideju ģenerēšana 
un citas ar pasākumu saistītas ni-
anses, kā arī pēc pasākuma darbi 
– telpu kārtošana, atskaites, gan 
Laipa, gan arhīvam un finansiālo 
dokomentu kārtošana. 

Kultūras nams ir atvērts ikvie-
nam interesentam, kurš vēlas rīkot 
koncertus, seminārus un korpora-
tīvos pasākumus. Ikvienam ir  ra-
dīta iespēja ienākt sakārtotā telpā, 
kuru iepriekš pēc pasūtītāja vēl-
mēm un vajadzības kultūras nama 
darbinieki iekārto un pēc pasāku-
ma sakārto, gan ar tehniku, gan 
nepieciešamo aprīkojumu. 

Plānojot pasākumus vasarā, 
vienmēr rēķināmies ar citu orga-
nizāciju rīkotajiem pasākumiem, 
lai nepārklātos un nebūtu jāsadala 
skatītāju intereses. Vasaras mē-
nešos notiek Latvijā plaši festivāli, 
kuri arī liek rēķināties ar pasāku-
mu plānošanu. Arī laika apstākļi 
mums ir neprognozējami, ja pa-
sākums tiek atcelts, tad to pašu 
nesarīkosi jau nākošajā nedēļā, 
kad saule spīdēs, jo visi taču plāno 
savu laiku.  Bet nav tā, ka nekas 
nenotiek, notiek budžeta ietvaros 
plānotie un tradicionālie pasāku-
mi. Par lielajiem koncertiem un 
brīvdabas izrādēm - tās producenti 
piedāvā lielajām pilsētām, piem., 
Bauska, Jelgava, Rīga u. c., jo to 
lielo izmaksu dēļ uz mazpilsētām 
nebrauc. Pieredze rāda, ka mūsu 
iedzīvotāji neapmeklē rīkotos kon-
certus estrādē, un to izmaksas, no 
iedzīvotāju nodokļiem, ir kultūras 
nama budžetam zaudējumos, kā 
piemēram, «Zaļais koris» (2013. ga-
da 25. augustā - red.), «Brīnums-
kapis» (2014. gada 31. maijā - red.) 
un «bet bet» (2015. gada 4. jūli- 
jā) - red.), uz kuriem apmeklētāju 
skaits bija neprognozējami mazs, 
taču izmaksas tūkstošos. Un tie 
nebūt nav vienīgie piemēri. Taču 
savu iespēju robežās pasākumus 
veidojam un iedzīvotājiem piedāvā-
jam, kam ir vēlme, tie arī apmeklē. 
Valsts svētkos tiek piedāvāti po-
pulāru mākslinieku koncerti bez 
maksas, kas arī nebūt nav piepil-
dījuši zāli.

Nākošais ir Iecavas 525. dzim-
šanas dienas gads (21., 22., 23. jū- 
lijs 2017. gads), tāpēc, paralēli 
citiem plānotajiem gada pasāku-
miem tiek plānoti šie vērienīgie 
Iecavai svētki triju dienu garumā, 
kuri sevī ietvers Baltā galdauta 
svētkus, kas ir solis tuvāk Latvijas 
simtgadei. Esam padomājuši par 

dažādām paaudzēm un gaumēm 
šajos svētkos, kas norisināsies 
paralēli uz divām skatuvēm. Līdz 
svētkiem plānojam pasākumus no 
cikla «Tādi esam», kuros iesaistī-
sim arī citas pašvaldības iestādes.

Esot semināros par Latvijas 
simtgadi, tiek uzsvērts, ka katrs 
mūsu pašdarbnieku, iedzīvotāju, 
biedrību un organizāciju pasā-
kums ir veltīts Latvijas simtga-
des svinībām, tā ir dāvana, kas 
ir šis nemateriālais ieguldījums, 
lai mūsu tauta varētu vienoties  
2018. gadā, kad tiks svinēti divi 
nozīmīgākie pasākumi – XXVI Vis-
pārējie latviešu Dziesmu un XVI 
Deju svētki un Latvijas simtgade. 
Kultūras nama kolektīvi gatavo 
svētku repertuāru, lai piedalītos 
šajos svētkos. Var jau uzdot jautā-
jumu, kolektīvi dejo un dzied, bet 
ko tad kultūras nams? Visi orga-
nizatoriskie jautājumi, tehniskais 
nodrošinājums, plānošana - tas ir 
mūsu darbs, darbs, kuru kārtējo 
reizi nepamanīsi, bet bez tā nekas 
nenotiks. 

 Pārejot pie skaidrojuma, kā 
sadalās 2016. gada kultūras nama 
budžets, mēģināšu paskaidrot 
sīkāk: kopējā budžeta summa - 
344281 EUR, no tās - atlīdzībai 
124106 EUR, ko sastāda atalgo-
jums – 96786 EUR un darba devēja 
valsts sociālās apdrošināšanas ie-
maksas – 27320 EUR; 35917 EUR - 
administratīvie izdevumi, kurus 
sastāda ar māksliniecisko darbī-
bu saistītie administratīvie pakal-
pojumi un materiāli (transporta 
pakalpojumi mākslinieciskās paš-
darbības kolektīvu braucieniem 
uz koncertiem, konkursiem, kop-
mēģinājumiem, skatēm, dziesmu 
un deju svētkiem, tāpat  AKKA/ 
LAA un LaiPa - autoratlīdzības 
izmaksas, bankas pakalpojumi, 
klavieru skaņošanas, mūzikas un 
mākslinieku pakalpojumi pēc tā-
mes); iestādes uzturēšanas pakal-
pojumiem un materiāliem (sakaru 
pakalpojumi, gāze, komunālie pa-
kalpojumi, elektrība un saimnie-
ciskie materiāli, ugunsdzēsības, 
ventilācijas apkope un remonts, 
tērpu tīrīšana, skaņas un gais-
mas sistēmu apkope, remonts) -  
33817 EUR; komandējumiem, 
kolektīvu vadītāju un darbinie-
ku dalībai semināros – 441 EUR;  
2016. gada budžetā 150 000 EUR 
tika piešķirti kultūras nama 2. stā-
va zāles grīdas konstrukciju pār-
būvei.

Pielikumā pievienojam 2016.
gada kultūras nama pasākumu 
plānu un noslogojumu, kā arī Ie-
cavas kultūras nama ārējo sakaru 
koordinatores amata aprakstu*, lai 
nerastos nevajadzīgi un, pēc mūsu 
domām, dīvaini jautājumi, ko dara 
vai nedara šis darbinieks.» 

Kultūras nama ārējo sakaru 
koodinatora amata pienākumos 
ietilpst: 

- meklēt kontaktus, sadarbo-
ties ar menedžeriem, producen-
tiem – organizēt «ārējos» pasāku-
mus: izstādes, kinofilmas, koncer-
tus, izrādes, atpūtas pasākumus 
kultūras namā un estrādē;

- sadarbībā ar Iecavas novada 
domes jauniešu lietu speciālis-
tu un jauniešiem veidot interešu 
grupas, organizēt tikšanās ar in-
teresantiem cilvēkiem, veidot te-
matiskus un atpūtas pasākumus 
jauniešu auditorijai;

- uzturēt kontaktus ar skolām, 
pirmsskolas izglītības iestādēm 
un koordinēt pasākumu norises;

- atbildēt par pasākumiem, 
kurus organizē pašvaldības iestā-
des un nevalstiskās organizācijas 
kultūras nama telpās, estrādē (se-
mināri, konferences, forumi, pa-
sākumi utt.), pēc vajadzības pie-
dalīties to sagatavošanā;

- savus darba pienākumus 
veikt sadarbībā ar kultūras nama 
direktoru. 

* Pilns pasākumu plāns pieej-
ams www.iecava.lv sadaļā Kultūra 
> Kultūras nama pasākumi; pilns 
amata apraksts - www.iecava.lv 
sadaļā Kultūra > Kultūras nams.  

Daina Rudzīte, 
Elīna Rudzīte

Augam Iecavā
Šajā rubrikā publicētā 
informācija apkopota
www.iecava.lv > Novads > 
Ievērojami augi.

BAlTAIS AMolIņš

Pase: tauriņziežu dzimta.
Divgadīgs lakstaugs.
Sakne – ļoti dziļa, spēcīga.
Stumbrs – 30–150 cm garš.
Lapas – pamīšas, trīsstaraini 
saliktas ar pielapēm.
Ziedi – balti, divdzimuma, garos 
paskrajos ķekaros.
Zied – jūnijs līdz septembris.
Auglis – pākstīte ar dažām sēk-
lām. Aug – palienēs, pļavās, ceļ-
malās, nezālienēs. Bieži. Medus 
augs. 
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Atbildi uz šo jautājumu Iecavas 
vidusskolas debatētāji meklēja 
teju divus mēnešus. Tēmu 
izsludināja Baltkrievijas debašu 
klubs un aicināja debatētājus 
un debašu trenerus pieteikties 
Starptautiskajam debašu 
turnīram oktobra beigās un 
novembra sākumā. 

Taču pirms tam debatētāji iz-
tirzāja šo tēmu Latvijas reģionālajā 
debašu turnīrā Rīgā 1. oktobrī, un 
Kristīne Štrausa (12.b kl.), Anna 
Emīlija Onzule (10.a), Renāte Es-
tere Liepiņa (8.b) ieguva godpilno 
1. vietu angļu turnīrā. Pirmais so-

lis ceļā uz Baltkrieviju bija sperts, 
bet priekšā vēl iknedēļas tikšanās 
debašu klubā, lai varētu uzlabot 
lietu, dalīties ar sameklēto infor-
māciju par e-sportu. 

Skolēnu rudens brīvlaikā kat-
ru pēcpusdienu pulcējāmies, lai 
debatētu, pārrunātu, diskutētu, 
analizētu visu iespējamo par un 
pret. Turklāt strādājām dubultā, 
jo zinājām, ka uzreiz pēc starp-
tautiskā turnīra mūs sagaida 
vietējais reģionālais debašu tur-
nīrs par atšķirīgu tēmu «Latvijas 
sabiedrība ir/nav pilsoniski aktī-
va». Šogad debašu klubā iestājās 
jaunie entuziasti Renāte Estere 
Liepiņa, Viktorija Klāsupa, Artūrs 
Zabarovskis (visi 8.b), Kristaps 
Anspoks (12.a) un Betija Celitane 
(12.a). Prieks par kuplo debatētā-
ju pulku!

Uzreiz pēc brīvlaika 29. oktobrī 
devāmies uz Baltkrievijas galvas-
pilsētu Minsku. Starptautiskais 
debašu turnīrs pulcēja kopā 20 
krievu un 20 angļu komandas 
no Latvijas, Lietuvas, Krievijas 
un Baltkrievijas. Jāpiebilst, ka 
tālākais punkts, no kurienes at-
brauca divas Krievijas komandas, 
bija Jakutija, tālā Sibīrija. Latviju 
pārstāvēja vairākas komandas no 
Rīgas krievvalodīgajām skolām un 
divas Iecavas vidusskolas koman-
das. Divu dienu laikā bija jāizcīna 
uzvaras piecos riņķos. Jāatzīst, ka 
mūsu skolēniem cīņa bija sprai-
ga un azartiska. Pēc katra riņķa 
mūsu debatētājiem bija viedoklis, 
jautājumi, atbildes un stratēģija, 
kā rīkoties turpmāk. 

Rezultātā meiteņu koman-

da (Kristīne, Anna un Renāte) 
ieguva godpilno 3. vietu, bet zē-
ni - Kristaps Anspoks, Daniels 
Fjodorovs (12.b) un Jānis Bur-
cevs (11.b) -, daudz neatpaliekot, 
kopvērtējumā ierindojās 5. vietā. 
Turklāt Kristaps saņēma diplomu 
kā labākais runātājs. Nudien labi 
pastrādāts, tāpēc jau rezultāti arī 
neizpalika. 

Šoreiz Baltkrievijā palikām vie-
nu dienu ilgāk nekā parasti, jo iz-
mantojām iespēju braukt ekskur-
sijā ārpus Minskas. Apmeklējām 
Kosovu, gandrīz pilnībā no jauna 
uzcelto pili un Baltkrievijas na-
cionālā varoņa Tadeuša Kostjuš-
ko muzeju. Braucām uz pilsētu 
ar nosaukumu Ružani, kur kopš  
1598. gada atradusies Sapegu 
dzimtas rezidence. Noklausījā-
mies gides stāstījumu, redzē-
jām atjaunotos ieejas vārtus un  
iespaidīgās pils drupas. Turpat 
apmeklējām sinagogu un baz-
nīcas. Tālāk mūsu ceļš veda uz 
Slonimas pilsētu. Arī šeit mums 
bija iespēja apskatīt vēsturiskus 
objektus un vērot sadzīvi ārpus 
galvaspilsētas.  

Reģionālajā debašu turnīrā Ie-
cavas vidusskolā 5. novembrī pie-
dalījās trīs iecavnieku komandas 
- divas latviešu turnīrā un viena 
angļu. Kopā turnīram bija pietei-
kušās 13 angļu komandas un de-
viņas latviešu komandas no Baus-
kas Valsts ģimnāzijas, Rīgas Valsts 
1. ģimnāzijas, Rīgas Valsts 2. ģim-
nāzijas, Rīgas Zolitūdes ģimnāzi-
jas. Debatējām par to, vai Latvijas 
sabiedrība ir pilsoniski aktīva. In-
teresants bija fakts, ka gan angļu, 

gan latviešu turnīrā uzvaru ieguva 
apstiprinošās komandas, pierādot 
un pārliecinot tiesnešus, ka esam 
pilsoniski aktīvi. Kopvērtējumā Ie-
cavas vidusskolas komanda Kristī-
ne Štrausa, Anna Emīlija Onzule, 
Hugo Huberts Puriņš (10.a) izcīnī-
ja 2. vietu latviešu turnīrā, atdodot 
uzvaru Bauskas valsts ģimnāzijai. 
Savukārt angļu turnīra finālā cī-
nījās Rīgas Zolitūdes ģimnāzijas 
divas komandas. Vēlos uzteikt 
visu 8.b klases komandu, kuras 
diviem dalībniekiem – Artūram Za-
barovskim un Viktorijai Klāsupai - 
šis turnīrs bija absolūtā debija, kā 
arī iespēja izbaudīt un iemācīties 
debatēt prasmi un attīstīt kritisko 
domāšanu. Tāpat Betija Celitane 
angļu turnīrā debatēja pirmo reizi 
un vienā no trīs riņķiem uzvarēja. 
Jāpiebilst, ka debatēs pilnīgi visi 
ir uzvarētāji, jo mēs debatējam, lai 
mācītos to darīt par dažādām tē-
mām un iemācītos kritiski izvērtēt 
informāciju. 

Tomēr vēl debašu klubs nevar 
atslābt, jo tuvojas jau nākamais 
lielais pasākums – nacionālais 
debašu turnīrs par pilsonisko 
sabiedrību 12. novembrī Iecavas 
vidusskolā. Turēsim īkšķus par 
savējiem.

Lai visi šie turnīri notiktu, ne-
iztikt bez atbalsta. Tāpēc kārtējo 
reizi vēlos izteikt milzīgu pateicī-
bu Iecavas vidusskolas direktorei 
Agrai Zaķei un visam kolektīvam, 
Iecavas novada domes priekšsē-
dētājam Jānim Pelsim un grāmat-
vedei Žannai Veinbergai, tāpat 
skolas šoferim Guntaram Pērko-
nam! 

Vai e-sporta izplatība ir atbalstāma?

no personiskā albuma

             Iecavas 
            vidusskolas  

               140 gadu jubilejas 
            svinības 

 notiks 25. novembrī.
Svētku norises kārtība:
* Svētku dalībnieku 
  viesošanās Sarkanajā skolā -    
  no plkst. 15:00
* Baltā skola ciemiņus gaida  
  no plkst. 16:00
* Reģistrācija - plkst. 18:00
* Svinīgā daļa - plkst. 19:00
* Groziņvakars - plkst. 21:00

Dalības maksa - 7.00 EUR.
Aicināti absolventi, skolotāji, 
darbinieki, kā arī lūgtie viesi.

Vita Lauciņa-Veinere, debašu 
trenere Iecavas vidusskolā un 
Zemgales reģiona debašu 
koordinatore 

Iecavas vidusskolas debatētāji Minskā.



7. 2016. gada 11. novembrī

Darba tirgus - no turku skatpunkta

Šogad turpinās Erasmus+ 
stratēģiskās skolu sadarbības 
partnerības projekts «Karjeras 
izglītība darba tirgum Eiropā», un  
3. mobilitāte norisinājās no  
1. līdz 8. oktobrim Turcijā, Antālijā, 
ozel Antalya Bahcesehir Koleji – 
privātskolā, kurā mācās  
1100 skolēni no sešu gadu vecuma 
līdz 12. klasei. 

Mobilitātē piedalījās Iecavas vidus-
skolas 12. klašu skolēni: Krista Dārzi-
ņa, Laura Volfa, Kevins Aivars Mors, 
Pauls Ķeružis, kā arī skolotājas Antra 
Pāruma un Dina Mediņa.

Gatavojoties šai projekta mobilitā-
tei, jauniešiem bija jāveido prezentā-
cija par Latvijas kultūru un jānofilmē 
darba intervija.

Pirmajā projekta dienā tika pre-
zentēta katras dalībvalsts (Dānijas, 
Latvijas, Polijas, Portugāles, Turcijas, 
Vācijas) kultūra un identitāte. Pre-
zentācijas bija aizraujošas, jo katra 
atšķīrās ar savu izteiksmes veidu. Pēc 
prezentācijām jaunieši piedalījās mācī-
bu stundās, bet skolotāji iepazinās ar 
skolu, tās vadību un mācību procesa 
organizāciju.

Pēcpusdienā iepazinām Antālijas 
vēsturi, apskatot Termesosu – antīko 
pilsētu kalnos. Kāpiens 2500 metru 
augstumā 32 grādu karstumā nebi-
ja no vieglajiem, bet redzētais bija tā 
vērts. Antīkajā pilsētā bija apskatā-
mas senās civilizācijas drupas, pār-
steidza tas, ka šajā pilsētā tajos laikos 
jau bija ierīkota kanalizācijas sistēma 
un ka vēl joprojām ir labi saglabājies 
antīkais teātris. Arī nākamajā dienā 
pēc darba skolā turpinājām iepazīt 
Turcijas vēsturi, apskatot īpašu vietu 
kalnos (Chimeara), kura sasniedzama 
pēc viena kilometra stāva gājiena kal-
nā. Šis kalns savu ievērību izpelnījies 
dabas objekta - «mūžīgās uguns» - dēļ, 
t. i., pa spraugām klintīs gadsimtiem 
ilgi nāk ārā liesmas. Ar katru gadu šo 
liesmu augstums samazinās, un tiek 
prognozēts, ka tuvā nākotnē tās varē-
tu pazust.

Projekta trešajā dienā iepazinām 
Antālijas svarīgāko tautsaimniecības 
jomu – tūrismu; šo dienu varētu salī-
dzināt ar Ēnu dienu. Apmeklējām vie-
nu no pasaulē populārākajām tūris-
ma firmām – tūrisma koncernu «TUI», 
ieskatījāmies tūrisma plānošanas un 
organizēšanas aizkulisēs. Pēc tam ap-
skatījām pieczvaigžņu viesnīcu «Barut 
Lara» no darbinieku puses kopā ar 
klientu menedžeri un sapratām, ka 
šis darbs ir smags, sarežģīts un at-
bildīgs. Pa ceļam uz viesnīcu varējām 
vērot daudz citu greznu viesnīcu un 
to, ka tiek celtas arvien jaunas, jo pie-
prasījums pēc naktsmītnēm ir milzīgs. 
Par to pārliecinājāmies arī viesnīcas 
apmeklējuma laikā, jo nebija neviena 

brīva numuriņa, ko apskatīt.
Ceturtā diena tika veltīta pilsētas 

lepnumam izstādei EXPO 2016, kuras 
tēma bija «Puķes un bērni», bet moto 
«Zaļa pasaule nākamajām paaudzēm».  
Pirms izstādes no rīta iepazinām svarī-
gu turku identitātes sastāvdaļu – reli-
ģiju, apskatījām mošeju un skolu bēr-
niem, kurā tiek mācīts korāns.

Pēdējā dienā strādājām skolā, kur 
prezentējām video ar darba intervijām, 
varējām salīdzināt tās norisi Latvijā un 
citās valstīs. Saturs intervijai bija lī-
dzīgs, bet izpildījums atšķirīgs. Pēc tam 
skolēni devās uz stundām, bet skolo-
tāji un viens skolēns no katras valsts 
devās vizītē pie gubernatora un uz 
izglītības pārvaldi. Tikšanās laikā pie 
gubernatora uzzinājām par aktualitā-
tēm Antālijas tautsaimniecībā, kā arī 
izglītības jomā, bet izglītības pārvaldē 
diskutējām par mājas darbu nepiecie-
šamību un apjomu. Varējām secināt, 
ka mājas darbus pilda visās valstīs un 
tie ir diezgan apjomīgi.

Projekta laikā guvām daudz jauku 
iespaidu, uz katra soļa izjutām turku 
viesmīlību. Martā gaidīsim projekta 

dalībniekus no Turcijas, Vācijas, Dāni-
jas, Portugāles un Polijas Iecavā.

Pauls Ķeružis: Pirmo reizi dzī-
vē pavadīju nedēļu Antālijā jauniešu 
apmaiņas programmā. Dodoties šajā 
programmā, es biju retorisku jautā-
jumu pārpildīts, jo nezināju, kādi būs 
dzīves apstākļi, kā viss norisināsies un 
attīsties. Tomēr ģimene izrādījās ļoti 
sirsnīga un viesmīlīga, bažām nebija 
pamata. Katru dienu bija kāds plāns 
vai ideja, ko konkrētajā vakarā es un 
ģimenes jaunietis varētu darīt, pārnā-
kot no skolas. Ģimene iepazīstināja ar 
savu kultūru, ēšanas tradīcijām un 
vēsturi. Atziņas par politiskiem, so-
ciāliem un ekonomiski globāliem noti-
kumiem no vietējo turku skatpunkta 
pavēra lielisku ieskatu viņu domāša-
nā.

Pateicoties programmai Erasmus, 
es guvu pieredzi komunikācijā, pār-
baudīju un novērtēju sevi dažādās 
problemātiskās dzīves situācijās. Sā-
kotnēji mans mērķis bija uzlabot angļu 
un vācu valodas zināšanas, kā arī gūt 
jaunus draugus no dažādām pasaules 
valstīm, taču es guvu daudz vairāk!  

Laura Volfa: Projektu vērtēju ar 
lielu plusa zīmi, jo tas man ir devis 
jaunas zināšanas, pieredzi un lielis-
kus ārzemju draugus. Iepazīt Turcijas 
izglītības sistēmu un darba tirgu bija 
interesanti, jo tas atšķiras no Latvijas. 

Kevins Aivars Mors: Ļoti pavei-
cās, ka man bija iespēja palikt saproto-
šā un turku tradīcijām bagātā ģimenē, 
līdz ar to es tuvāk iepazinu viņu dzīves-
veidu, kultūru, vēsturi un nacionālos 
ēdienus. Pateicoties tās dabiskajam 
skaistumam, patīkamajam klimatam 
un unikālajām vēstures liecībām, An-
tālija ir viens no galvenajiem tūrisma 
galapunktiem visā Turcijā, tādēļ nebija 
brīnums, ka tūristu vietām bija teju 
tikpat daudz kā vietējo iedzīvotāju.. 

Visnoderīgākais projekta laikā 
man likās viesnīcas «Barut Lara» ap-
meklējums, kur mēs iepazinām struk-
tūru, pēc kādas darbojas augsta līme-
ņa viesnīcas.

Krista Dārziņa: Oktobra sākums 
bija kā iespēja otrai vasarai nedēļas 
garumā. Ļoti priecājos par iegūto pie-
redzi, jauniem draugiem un burvīgām 
atmiņām. 

Antra Pāruma

no personiskā albuma
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Jābūt gataviem iesaistīties integrācijas procesos

Oktobra beigās Iecavas novada 
domes pārstāves piedalījās 
pieredzes apmaiņas vizītē 
Horvātijā, kur projekta partneri 
no piecām valstīm guva ieskatu 
bēgļu problēmu risināšanā. 
Novembrī projekta aktivitāte 
plānota Tallinā.

Pagājušajā rudenī dalība kontak-
tu veidošanas seminārā Lietuvā, ko 
finansēja Latvijas Republikas Kultū-
ras ministrija, vainagojās ar sekmīgu 
partneru komandas izveidi, un bied-
rība «Balkānu zieds» guva atbalstu 
projektam PassworLd Eiropas Komi-
sijas programmas Eiropa pilsoņiem 
sadaļā Pašvaldību tīklojumi. Projektā 
ir iesaistīti deviņi partneri no Latvijas, 
Lietuvas, Igaunijas, Horvātijas un Vā-
cijas. 

Projekts uzsākts, lai veicinātu 
pieredzes apmaiņu par imigrantu in-
tegrācijas procesiem un problēmām 
sabiedrībā, meklējot to risinājumus 
un pašvaldību savstarpēju atbalstu. 
Tā kā Latvijai jāuzņem 531 patvēru-
ma meklētājs un apzināmies, ka tos 
izvietos pašvaldībās, iesaistījāmies, lai 
gūtu lielākas priekšzināšanas situāci-
jas risināšanā, ja tāda radīsies. 

Kopumā projekta ietvaros no šī 
gada jūlija līdz nākamā gada maija 
beigām paredzēti seši pieredzes ap-
maiņas pasākumi.

Laika posmā līdz 
novembrim notikušas trīs 
projekta aktivitātes
Projekta atklāšanas sanāksme 

jūlijā Ropažu Kultūras un izglītības 
centrā vienkopus pulcēja vairāk nekā 
20 pārstāvjus no dažādām Latvijas 
pašvaldībām un ārvalstu viesus. Bija 
iespēja apskatīt patvēruma meklē-
tāju centru Muceniekos, kur mīt ap 
200 cilvēku. Vizītes dalībnieki centra 
pārstāvei jautāja par patvēruma mek-
lētāju dzīvi, gaidot atbildīgo iestāžu 
lēmumu. Interesējās par ikdienas no-
darbēm, bērnu skolas gaitām, latvie-
šu valodas apguvi, palikšanu Latvijā 
un iespējām atrast darbu.

Igauņiem un lietuviešiem noderī-
ga šķita mūsu valsts līdzšinējā piere-
dze, bet Vācijas un Horvātijas delegāti 
skaidroja, kā ir tad, kad ar citas ra-
ses, ticības un krietni atšķirīgāku tra-
dīciju pārstāvjiem nākas dzīvot plecu 
pie pleca ikdienā.

Projekta partneri apmeklēja arī 
Iecavas novada pašvaldību, kur  
Iecavas Mūzikas un mākslas skolā 
tos laipni sagaidīja domes priekšsēdē-
tājs Jānis Pelsis un skolas direktore 
Ineta Pilverte. Pēc skolas apskates 
un dalībnieku daudzajiem jautāju-
miem par mūsu pašvaldību, kā arī 

atzinības izteikšanas par pašvaldības 
atbalstu izglītībai, atkal atgriezāmies 
pie projekta tēmas, lai pārrunātu ie-
priekšējā dienā uzzināto. Par iecav-
nieku ikdienas pieredzi ar citas kul-
tūras pārstāvjiem - ķīniešiem - stāstī-
ja pašvaldības Sabiedriskās kārtības 
dienesta pārstāvji Lūcija Muceniece 
un Igors Stepančenko. 

5. un 6. oktobrī Rīgā, Nacionā-
lās bibliotēkas telpās notika plaši 
apmeklēta patvēruma meklētāju tē-
mai veltīta konference. Vairāk nekā  
230 dalībnieki guva detalizētu in-
formāciju par iespējami veiksmīgā-
ku bēgļu integrāciju sabiedrībā, par 
problēmām, ar kurām var nākties 
saskarties, un daudzām detalizētām 
lietām, ko jau pieredzējušas citas 
valstis. Konferencē uzstājās 18 lekto-
ri no Latvijas, Lietuvas, Igaunijas un 
Horvātijas. Par integrēšanos Latvijas 
sabiedrībā stāstīja puisis no Eritrejas, 
kā arī Saeimas deputāts Hosams Abu 
Meri. Konferenci apmeklēja Iecavas 
novada pārstāves Agra Zaķe, Jana 
Arāja, Sigma Strautmale, Lūcija Mu-
ceniece un Ineta Bramane.

Ne Horvātija, ne Latvija 
nav bēgļu galamērķis
Projekta trešā aktivitāte - konfe-

rence un pieredzes apmaiņas vizīte – 
no 25. līdz 27. oktobrim norisinājās 
Horvātijā, kur pašvaldību pārstāvēja 
projektu vadītāja Ineta Bramane, So-
ciālā dienesta vadītāja Sigma Straut-
male un iepirkumu speciāliste Evija 
Poļakova. 

Ceļš turp un atpakaļ autobusā 
ilga četras dienas, galapunktā (pilsē-
tā Metkovič) pavadījām divas dienas, 
bet vienu dienu veltījām Bosnijas 
un Hercegovinas apmeklējumam, lai  
iepazītos ar musulmaņu ikdienu un 
uzzinātu, kā sadzīvo dažādas reliģis-
kās kopienas – musulmaņi, katoļi un 
pareizticīgie. 

Konferencē par migrācijas pro-
cesiem informēja Horvātijas Iekšlietu 
ministrijas pārstāvis, kurš atzina, ka 
tam bēgļu apjomam, ar kādu saskā-
rās horvāti 2015. gada septembrī, kad 
Ungārija slēdza savas robežas bēgļu 
plūsmai, kas virzījās caur Horvātiju, 
nav iespējams sagatavoties. Valdības 
izveidotā darba grupa bija vien situā-
cijas apzinātāji un darbu koordinētāji, 
bet to īstenošanā bija iesaistīta visa 
sabiedrība – sākot no valsts, pašvaldī-
bām, armijas, policijas, mediķiem un 
beidzot ar uzņēmējiem, nevalstiska-
jām organizācijām un brīvprātīgajiem. 
Bēgļus izmitināja ne tikai šim nolūkos 
paredzētajos centros un armijas būvē-
tajās telšu pilsētās, bet arī viesnīcās, 
jo viss iepriekšminētais jau bija pār-
pildīts. Ieskatam - laikā no 2015. ga- 
da septembra līdz 2016. februārim 
nelielajā Opatovacas pilsētā tika izmi-
tināti 600 000 bēgļi, galvenokārt no 
Sīrijas un Afganistānas, no kuriem 
tikai 15 procentiem bija personu ap-
liecinoši dokumenti. Kopējais iedzīvo-
tāju skaits Horvātijā ir 4,25 miljoni.

Horvātijai, tāpat kā Latvijai, Eiro-
pas Savienība ir noteikusi bēgļu kvo-

tu (1600), kura, neskatoties uz bēgļu 
lielo īslaicīgo pieplūdumu, joprojām 
nav aizpildīta, jo neviena no abām val-
stīm nav bēgļu iecerētais galapunkts.  
Tām ES valstīm, kurās nav plānoti 
tik lieli imigrantu pieplūdumi, iesaka 
neizvietot visus vienā pilsētā vai ne-
lielā pašvaldībā. Tam ir nepieciešama 
institucionālā kapacitāte un resursi, 
kuri var izrādīties nepietiekami. Arī 
no integrācijas procesa un kārtības 
uzturēšanas viedokļa nav ieteicams 
ļaut veidot imigrantu kopienas.

Pēc konferences sarunās ar vie-
tējiem uzņēmējiem un pašvaldības 
pārstāvjiem nonācām pie kopīgas 
atziņas, ka vairumā gadījumu bēg-
ļu un patvēruma meklētāju cerētais 
galamērķis ir ekonomiski attīstītās  
valstis – Vācija un Skandināvijas 
valstis. Ne Latvija, ne Horvātija lielā-
koties nav viņu plānotā turpmākās 
uzturēšanās vieta, taču mums jābūt 
gataviem iesaistīties integrācijas pro-
cesos, ja pašvaldības teritorijā nonāk-
tu šādas ģimenes. 

Runājot par dalību Eiropas Sa-
vienībā un tās piedāvātajām finanšu 
iespējām projektu īstenošanā, no-
skaidrojām, ka reģionā tiek īstenoti 
projekti, kas vērsti uz dabas un vides 
aizsardzību, vietējas nozīmes vides 
objektu attīstību, kā arī valstiski nozī-
mīgi projekti. Pamatnodarbe ir man-
darīnu audzēšana un to eksports. 
Iestāšanās ES 2013. gadā un tai drī-
zumā sekojošais Eiropas aizliegums 
tirdzniecībai ar Krieviju lika manda-
rīnu audzētājiem meklēt alternatīvus 
tirgus savas produkcijas realizācijai.

Ceļā uz Bosniju un Hercegovinu 
skatījāmies projekta vadītājas Astras 
Ozolas sarūpēto filmu, par dažādu 
kultūru un reliģijas radītiem aiz-
spriedumiem, kas izraisa problēmas 
jauniešu ikdienas dzīvē. Sarajevā (Sa-
rajevo) tikāmies ar musulmaņu ko-
pienas pārstāvi, kas īsumā mēģināja 
radīt priekšstatu par vietējo kopienu 
ikdienas dzīves un reliģiju savstarpējo 
mijiedarbību. Starptautiskā koledžā 
Mostarā (Mostar) tikāmies ar tās stu-
dentiem un iepriekš minētās filmas 
režisori, pārrunājām sabiedrības at-
tieksmes iespējamo maiņu pēc filmas 
noskatīšanās.  

21. un 22. novembrī projekta 
partneri tiksies atkal. Šoreiz apmeklē-
sim Igaunijas galvaspilsētu Tallinu un 
tur esošo skolu, kurai ir 20 gadu pie-
redze dažādu tautību bērnu integrā-
cijā. Pašlaik kopā ar igauņu bērniem 
skolā mācās 90 dažādu tautību imig-
rantu bērni, tostarp no bēgļu ģime-
nēm. Būs iespēja apmeklēt arī bēgļu 
centru Vao ciemā un jauniešu centru, 
kā arī plānota diskusija par jauniešu 
iespējām iesaistīties integrācijas pro-
cesos. Nākamgad projekta ietvaros 
notiks konference Viļņā un bēgļu cen-
tra apmeklējums Vācijā, kā arī noslē-
guma pasākums – tepat, Latvijā.  

Projekta ietvaros igauņu partneri izveidojuši galda spēli, kas pare-
dzēta kā instruments komunikācijai un integrācijai personām bez 
valodu zināšanām. Ineta Bramane: «Manuprāt, spēle varētu lieti 
noderēt arī mūsu skolās kā labs metodiskais materiāls dažādu 
tēmu padziļinātai apguvei. Spēles paraugs nodots Iecavas novada 
domes Izglītības nodaļai, bet, iespējams, tiks iegādāti vēl 10 spēles 
komplekti lietošanai pašvaldības izglītības iestādēs.»

Anta Kļaveniece

Ineta Bramane 
pašvaldības projektu vadītāja
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No 17. līdz 21. oktobrim 
26 Latvijas jauniešu centru 
pārstāvjiem, kuru centri ir 
izveidoti Latvijas–Šveices 
sadarbības programmas ietvaros, 
bija iespēja doties studiju vizītē 
uz Ženēvu. 

Vizīti organizēja Jaunatnes 
starptautisko programmu aģentū-
ra, sadarbojoties ar Šveices organi-
zāciju Euforia. Studiju vizītes mēr-
ķis bija pieredzes apmaiņa un labās 
prakses piemēru pārņemšana.

Franču valodā runājošās Švei-
ces daļā četrās intensīvās mācību 
dienās pašiem centru pārstāvjiem 
bija jāizkāpj ārā no savas ierastās 
komforta zonas, lai pilnvērtīgi varē-
tu apgūt jaunas metodes darbam ar 
jaunatni un eksperimentētu nezinā-
mā pilsētā.  

Pirmajā dienā mūs sagaidīja 
Impact Hub Ženēvā, kur notika pa-
neļdiskusija ar trīs nozaru pārstāv-
jiem, lai mēs gūtu priekšstatu par 
Šveices sociālā darba struktūru un 
jauniešu iniciatīvu grupām. Paneļ-
diskusijā piedalījās A. Matjū (Alan 
Mathieu) – jaunatnes lietu departa-
menta izpilddirektora vietnieks un 
grupas līderis, S. Gerosa  (Sergio Ge-
rosa) – jauniešu centra pārstāvis un 
ielas jaunatnes darbinieks, kā arī  
A. Čemla (Annie Chemla) – jaunat-
nes programmu koordinatore «Be 
You» tīklā. Pēc diskusijas mums, 
jauniešu centru pārstāvjiem, iz-
mantojot neformālās izglītības rī-
kus, notika diskusijas grupās par 
kopīgajām un atšķirīgajām iezīmēm 
darbā ar jaunatni Latvijā un Šveicē. 

Otro dienu iesākām ar latvisku 
dziesmu, lai uzņēmējorganizāciju 
kaut nedaudz iepazīstinātu ar savu 

kultūru. Galvenais dienas mērķis 
bija apmeklēt divus jauniešus cen-
trus apmēram 50 kilometru attālu-
mā no Ženēvas. Pirmais jauniešu 
centrs Crissier pārsteidza ar savu 
plašumu un sadarbības augsto lī-
meni. Tas izmēru ziņā ir aptuve-
ni divas reizes lielāks nekā mūsu 
centrs, bet tajā uz dalītām slodzēm 
tiek nodarbināti 10 darbinieki. Cen-
tra darbība tiek organizēta dažādu 
projektu veidā, kuros tiek iesaistīti 
jaunieši – mācoties toleranci un pa-
līdzot integrēties citiem.

Otrajā centrā – Renens - apska-
tījām telpas un uzzinājām, ka atšķi-
rībā no pirmā centra šajā aktīvi tiek 
veikts jaunatnes ielu darbs. Jautā-
jām - vai tiešām visiem jauniešiem 
būtu jāiet uz jauniešu centru? Un 
atbildē saņēmām reālu ieskatu, kā 
notiek jaunatnes ielu darbs. So-
ciālie jaunatnes darbinieki strādā 
neformālu darba laiku, tas sākas, 
kad ārā satumst un jaunieši pēc 
skolas/darbiem sāk pulcēties bari-
ņos. Šveice ir daudzkultūru valsts 
(vairāk nekā 121), īstu šveicieti tur 
ir grūti atrast, tāpēc ir jārod veids, 
kā visiem sadzīvot un veidot savu 

vidi. Ne visos ciemos ir jauniešu 
centri, tādēļ jaunieši pulcējas vietās, 
kur viņiem šķiet interesanti, piemē-
ram, uz skolas jumta izveidotajā za-
ļajā dārzā. Ielu darbinieks tiekas ar 
šiem jauniešiem, runā ar viņiem par 
aktuālām lietām, arī par viņu inicia-
tīvām – ko vēlētos uzlabot, pēc tam 
šīs idejas apkopo un nodod augstā-
kajām instancēm.

Trešajā dienā tikām iepazīstinā-
ti ar Šveices organizācijas Euforia 
programmām, metodēm, aktivitā-
tēm un labās prakses piemēriem, 
kurus var adaptēt mūsu vidē. Pēc-
pusdienā devāmies interaktīvā ral-

Uz Šveici 
pēc starptautiskas pieredzes

lijā pa pilsētas jauniešu centriem, 
sociālās struktūras ēkām. Man bija 
prieks darboties grupā, kura mek-
lēja galvenās vērtības jaunatnes 
darbā Šveicē. Gandrīz katrs pārstā-
vis teica, ka tas ir viņa sirdsdarbs, 
pārliecība un vēlme darīt labu dar- 
bu - kaut mazu, bet katru dienu. 
Citi minēja sabiedrības saliedēšanu, 
bet pāri visam ir cilvēks, kas ir vēr-
tība - gan kā zināšanu pasniedzējs, 
gan saņēmējs. 

Darba grupas ietvaros mums 
bija iespēja parunāt ar Ženēvas 
jauniešiem universitātē, kuri iezī-
mēja arī vietējā mērogā novēroja- 
mo – jauniešiem nav daudz brīvā 
laika, jo visbiežāk viņi mācās, strā-
dā un vēl piedalās pulciņos. Pār-
steidzoša dažādība vienai pēcpus-
dienai! Katrs stāsts, kurš sākas ar 
jauniešu iniciatīvu, vienmēr ir silts 
un pacilājošs. Dienas laikā apska-
tījām gan piecstāvu jauniešu cen-
tru, gan jauniešu māju, gan vietējās 
komūnas punktu, kurā netiek dalīti 
ārā tikai jaunieši, tiek domāts par 
komūnu kopumā no bērniem līdz 
pensionāriem. Pārsteiguma saucie-
nus izpelnījās jauniešu pulcēšanās 
vietas pamestā ēkā, kur jaunieši, 
paši radot pasākumus, vāc naudu 
ēkas atjaunošanai un labiekārto-
šanai. Tieši tik dažādi ir jaunieši 
un tik dažādas ir viņu vajadzības, 
vērtības un vides. Mums jāmācās to 
saskatīt, izprast un veidot.

Kopīgā apskatīto centru iezīme - 
tajos, kur nodrošina darbību dienas 
laikā, darbs ar jaunatni tiek uzsākts 
jau no sešu gadu vecuma. Tika ap-
gāzts mūsu stereotips, ka veikt dar-
bu ar jaunatni var tikai gados jauni 
cilvēki, tieši pretēji - centros, kur 
tiek veikts tiešais darbs ar jaunatni, 
vairākums strādā vīrieši ar sociālo 
izglītību un pēc 40 gadu vecuma.

Studiju vizīte ir daļa no Latvi-
jas-Šveices sadarbības programmas 
«Atbalsts jaunatnes iniciatīvas at-
tālos vai mazattīstītos reģionos», ko 
finansē Šveices valdība.

Šī bija lieliska iespēja vienuviet 
iepazīties ar visiem (!) Latvijas jau-
niešu centru pārstāvjiem, dalīties 
pieredzē, veidot kopīgas idejas, kā 
arī apspriest to, ko paņēmām līdzi 
no Šveicē redzētā un apgūtā. Jau-
niešu centros redzētais apstipri- 
na - mēs esam laimīgi, ka mums ir  
vieta – jauniešu centrs, kur sanākt 
kopā un darboties... Jaunieti, ir vie-
ta, kur Tevi gaida! 

Jauniešu centrā
14. un 15. novembrī plkst. 15:00 Radošās darbnīcas -  
                                                      gatavošanās valsts svētkiem. 
16. novembrī plkst. 15:00 Adventes vainagu veidošana 
                                           kopā ar Vinetu Lamberti.
17. novembrī plkst. 15:00 Patriotisko filmu pēcpusdiena. 
22. novembrī plkst. 15:00 Mini pārgājiens. 
25. novembrī plkst. 15:00 Novusa turnīrs.
28. novembrī plkst. 15:00 Tējas krūžu paliktņu veidošana.

Interaktīvajā rallijā 
pa pilsētas jauniešu centriem. 
Raksta autore - otrā no labās. 

Jauniešu centrā Crissier. 

Ilze Dreimane, 
pašvaldības jaunatnes 
lietu speciāliste

Indra Veipa

Vita Vodinska
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Zemgale skan

Nāciju kultūras dienā varēs iepazīt tradīciju dažādību

Novembris ir mēnesis, kad ir 
laiks mirušo piemiņai. 

Nikolajs, Pēteris un Jūlijs Vidu-
leji dzīves un darba gaitas uzsāka 
no dzimtas mājām – Iecavas pa-
gasta «Spradžiem». Visā dzīves ceļā 
tēva Pētera dēlus pavadīja dzies-
mas un mūzika.

Nikolaju Viduleju liktenis aiz-
veda uz Varšavu, kur viņš pabei-
dza konservatoriju. Ap 1919. gadu 
atgriezās Iecavā, kur sāka vadīt 
Iecavas Dziedāšanas biedrības 
kori. Koris sniedza koncertus gan 
Iecavā, gan kaimiņu pagastos: Zā-
lītē, Emburgā, Garozā, Lambārtē. 
Koncertos vākti ziedojumi Iecavas 
baznīcas remontiem. Koncertos 
dziedāja arī N. Viduleja komponē-
tās dziesmas.

Ap 20. gadu N.Vidulejs aiz-
brauca uz Rēzekni, kur strādā-
ja Mūzikas skolā un vidusskolā. 
Viņš bija idejām bagāts un ar savu 
rosīgo darbību piedalījās Dzies-
mu svētku organizēšanā Latgalē.  
1925. gadā Rēzeknē notika Jau-
natnes dziesmu svētki, kuros viens 
no diriģentiem bija arī N. Vidulejs.

Par šiem svētkiem Vizbulīte 
Bērziņa grāmatā «Daudz baltu die-
niņu» raksta: «Neaizmirstams no-
tikums Latgalei ir Dziesmu svētki 
Rēzeknē 1925. gada maijā. Tie pa-
līdz skaidroties Māras zemes latvis-
kajai sejai, ko gadsimtiem ilgi slēpa 
un grauza». Līdzdalīgas te ir skolo-
tāju N. Viduleja un V. Pauliņa diri-
ģētās tūkstoš balsu kora dziesmas.

1932. gadā N. Vidulejs pārcē-
lās uz dzīvi un darbu Jelgavā. Viņš 
gan mēģinājumos, gan koncertos 
daudzkārt strādāja kopā ar brāli 
Jūliju, kurš kopā ar Iecavas Dzie-
dāšanas biedrības kori piedalījās 
Dziesmu svētkos. Daudzus gadus 
Iecavas korī dziedājušas abas mā-
sas – Alma Grauze un Elizabete 
Šķensberga. 1931. gadā N. Vidu-
lejs atgriezās Iecavas «Spradžos», 
turpināja muzicēt un vadīt saim-
niecību. 1949. gada martā kopā ar 
sievu Alisi un meitu Mirdzu N. Vi-
dulejs tika izvests uz Sibīriju, kur 
Omskas apgabala Krutinkas rajo-
nā mira 1949. gada 11. aprīlī.. 

Izskanējušas Zemgales ērģeļu 
dienas 2016. Šis festivāls notiek 
katru gadu un vēršas arvien 
plašumā.  

Mūziķi šogad likuši īpašās ska-
ņās skanēt  Jelgavas Sv. Annas, Olai-
nes, Skaistkalnes, Valles, Jelgavas 
Sv.Jāņa, Bauskas Sv. Gara, Zaļenie-
ku, Dalbes, Vircavas, Sesavas, Salga-
les, Vecauces, Iecavas, Vecumnieku 
un Jaunpils dievnamiem. 

Divi priekšpēdējie ērģeļdienu 
koncerti saistīti ar Iecavu.  Luterāņu 
draudzes Reformācijas dienas diev-
kalpojumu 30. oktobrī kuplināja trīs 
lieliskas mūziķes: Valsts Akadēmis-
kā kora māksliniece Indra Nasteviča, 
Solvita Bukšāre no Mūzikas Akadē-
mijas un Jelgavas Sv. Annas baznī-
cas ērģelniece Māra Ansonska, viņa 
arī visu koncertu iedvesmotāja un 

kuratore. Pēc dievkalpojuma plašam 
klausītāju lokam izskanēja Zemga-
les ērģeļdienu koncerts «Es ticu, ka 
ir debesis». Skanēja gan klasiķu, gan 
mūsdienu komponistu darbi.  Klau-
sītājus sajūsmināja sirsnīgais dzie-
dājums, pēckoncerta neformālajā 
gaisotnē tika atrastas vēsturiskas un 
radniecīgas saites.

Savukārt 5. novembrī Vecumnie-
ku baznīcā ar koncertu «Skaisto me-
lodiju aicinājums» viesojās Iecavas 
ērģelnieces – katoļu draudzes ērģel-
niece Digna Spakeviča un luterāņu 
draudzes ērģelniece Zaiga Lazdiņa- 
Radziņa. Mūzika mijās ar Iecavas 
luterāņu draudzes mācītāja Rolanda 
Radziņa lasītajiem psalmiem. Māks-
linieki tika sirsnīgi uzņemti, aprūpēti 
un sasildīti sniegainajā rudens dienā.

13. novembrī Iecavas luterāņu 
baznīcā notiks Viduleju dzimtas 
atcerei veltīts pasākums. Rasma 
Mažāne sarūpējusi plašu vēsturisko 

materiālu, viesosies dzimtas pārstāv-
ji, skanēs Nikolaja Viduleja dziesmas 
gan solo, gan draudzes ansambļa iz-
pildījumā.

Valsts svētku svinēšanā Ieca-
vas kristiešiem izveidojusies stabila 
tradīcija tikties ekumēniskā diev-
kalpojumā. Šogad 18. novembrī  
plkst. 13:00 viesus uzņems katoļu 
draudze un tās priesteris Arnis Viz-
belis. Luterāņu draudzes ansamblis 
sveicienam gatavo pašu ērģelnieces 
komponētās dziesmas ar A. Elsber-
gas tekstiem.

Baznīcas gads noslēdzas ar Mū-
žības svētdienu 20. novembrī.  
Aicinām atcerēties un pieminēt sa-
vus aizgājušos tuviniekus svecīšu 
vakarā plkst. 16:00 Iecavas Sila 
kapos un mierinājumu rast svētbrīdī 
skanošajos vārdos un dziesmās. Tā 
skan Zemgale - no pacilājoša svētku 
dievkalpojuma līdz klusinātam sve-
cīšu vakaram aizgājēju piemiņai. 

Luterāņu 
baznīcā 
pieminēsim 
mūsu 
novadniekus – 
Viduleju dzimtu

Sestdien, 12. novembrī, Iecavā 
notiks Nāciju kultūras diena, 
kurā ikviens interesents 
aicināts iepazīt Latvijā 
dzīvojošo tautu kultūru un 
tradīcijas.

Nāciju kultūras dienas pa-
sākumu programma paredzē-
ta plaša un daudzveidīga – tā 
būs kā dāvana, sagaidot Latvijas  
98. gadadienu.  Pasākumi no-
tiks Iecavas Mūzikas un mākslas 
skolā no plkst. 12:00 dienā līdz  
plkst. 20:00 vakarā, informē sie-
viešu kluba «Liepas» dibinātāja  
Agita Hauka.

Nāciju kultūras dienas pasā-
kumi sāksies plkst. 12:00, kad 
divu stundu garumā sadarbībā 
ar Latvijas Sieviešu invalīdu aso-
ciāciju «Aspazija» noritēs radošās 
darbnīcas. Tajās visi dalībnieki 
varēs kopīgi gatavot suvenīrus, 
svečturus, dāvanas, apsveikuma 
kartītes, rotājot ar latviskiem orna-
mentiem vai citu tautu nacionāla-
jiem rakstiem. Uz radošo darbnīcu 
lūgums līdzi ņemt maza izmēra 
burciņas svečturu izgatavošanai. 
Darbnīcās tapušie darbi Ziemas-
svētku laikā būs dāvanas vientu-
ļajiem pensionāriem un invalīdiem  
Iecavas un Jelgavas apkaimē.

Pulksten 14:00 sāksies meis-
tarklase – apmācības «Burjatu 
rituālās dejas», ko vadīs burjatu 
biedrības «Badarhāns» pārstāve 
Natālija Siberga. Ievadā N. Siber-
ga pastāstīs par burjatu izcelsmi, 
tradīcijām, rituāliem un to nozīmi 
ikdienā. Viena no būtiskākajām 

sastāvdaļām burjatu rituālos ir 
īpašas dejas, kas balstītas uz me-
ditatīviem elementiem un elpoša-
nas paņēmieniem. Interesentiem, 
kuri vēlas tās apgūt, lūgums uz 
meistarklasi ņemt līdzi vingroša-
nas paklājiņu.

Savukārt pulksten 16:00 no-
tiks Jēkaba Nīmaņa grāmatas 
«Jābūtība. Latvju jaunatnes stāja, 
kādu es to iedomājos» atvēršanas 
svētki. Plašāk par grāmatu un tās 
autoru pastāstīs dzejniece Eva 
Mārtuža.

Noslēdzot Nāciju kultūras 
dienu, plkst. 17:00 sāksies kon-
certs, kas būs dažādu kultūru 
parāde. Dziesmas un dejas – lī-
dzīgas un atšķirīgas – ļaus ap-

jaust būtisko, kas caurvij ikvie-
nas tautas kultūru un tradīci- 
jas – cilvēcīgumu un savstarpējo 
sapratni.

Koncertā piedalīsies burjatu 
biedrība «Badarhāns», biedrība 
«Natali Berg dance»,  Rīgas Dzies-
mu teātris «Etjud», folkloras kopa 
«Kokle» un Iecavas Mūzikas un 
mākslas skolas audzēkņi.

Nāciju kultūras dienu Ieca-
vā rīko sieviešu klubs «Liepas» 
un biedrība «Sadarbības plat-
forma»projekta «Dažādais vieno»  
ietvaros. Laipni aicināti visi intere-
senti! Pasākumos ieeja brīva.

Projektu finansē Latvijas Re-
publikas Kultūras ministrija un 
Zemgales NVO centrs. 

Zaiga Lazdiņa- Radziņa
draudzes ērģelniece 

Rasma Mažāne
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Sporta ziņas
Latvijas Jaunatnes basketbola līga: par rezultātiem, kurus 

pagājušās nedēļas nogalē guvuši Iecavas novada sporta skolas 
«Dartija» basketbolisti, informē treneris Voldemārs Pārums.

4. novembrī Iecavā
Iecava/Vecumnieki – Kandava
U-19 52:60 (V. Kļavenieks 16, K. Ozoliņš 12, D. Vidrins 11)
5. novembrī Iecavā
Iecava/Vecumnieki – Kandava
U-19 36:76 (K. Kreicšteins un K. Mors pa 6)
U-17 69:45 (M. Zvirbulis 24, U. Mežavilks 11, T. Janeks 10)
U-15 43:81 (E. Geks un D. Krots pa 12, V. Berlinskis 10)
6. novembrī Talsos
Talsi - Iecava/Vecumnieki
U-14 60:63 (A. Grāvels 34, E. Geks 15)
U-15 83:68 (A. Grāvels 24, M. Sisenis 14, V. Berlinsksis 11)
U-17 85:48 (T. Janeks 13, M. Zvirbulis 10, H. Štāls 9)
U-19 70:73 (K. Kreicšteins 22, K. Mors 19, K. Ozoliņš 17) 

8. novembra vakarā sporta namā «Dartija» Iecavas novada 
basketbolisti pieveica komandu Alūksne/BJSS ar rezultātu 78:67 
(24:20; 19:14; 16:11; 19:22). Rezultatīvākais BK Dartija sastāvā bija 
Gundars Brička, kurš guva 21 punktu. Alūksnieši šosezon Latvijas 
Basketbola līgas 3. divīzijas čempionātā vēl nav izcīnījuši nevienu uzvaru. 
Iecavnieki ar sešām uzvarām un diviem zaudējumiem turas A grupas 
augšgalā. 

3. novembrī Rīgā, Elektrum 
Olimpiskajā centrā, notika NBA 
Junioru līgas pirmā čempionāta 
drafta ceremonija, kurā bija 
pārstāvēta arī Iecavas vidusskola.

Ceremonijā katrai no 30 vis-
pārizglītojošo skolu komandām 
tika pielozēts NBA klubs, kuru 
tā pārstāvēs. Iecavas vidusskolas 
komandas pārstāvis - kapteinis 
Gatis Pērkons - saņēma spēļu kreklu 
ar Los Angeles Clippers simboliku, 
informē viens no komandas 
treneriem Vilnis Gailums.

2016./2017. gada sezonā 
NBA Junioru līgā piedalās 
vispārizglītojošo skolu meitenes 
(2004. gadā dzimušas un jaunākas) 
un puiši (2005. dzimšanas gads 
un jaunāki). Katru skolu drīkst 
pārstāvēt viena komanda, kurā 
jābūt vismaz 10 spēlētājiem, tai 
skaitā vismaz trīs meitenēm (spēļu 
laikā vismaz vienai visu laiku jābūt 
laukumā).

NBA Junioru līgas dalībnieku 
30 komandas sadalītas divās 
konferencēs (Rietumi un Austrumi) 
un sešās grupās (divas Rīgā, pa 
vienai Kurzemē, Latgalē, Vidzemē 
un Zemgalē). Katras grupas 
ietvaros komandas aizvadīs divu 
apļu turnīru, spēlējot četros 

VEF LJBL - LR čempionāts 
basketbolā:  

12. novembrī no plkst. 11:00
Iecava - Bauska. 

Latvijas Basketbola līgas  
3. divīzija

29. novembrī plkst. 20:30
BK Dartija - BK Jaunpils.

Iecavas novada sporta 
skolas «Dartija» atklātās 
vieglatlētikas sacensības 

telpās:
16. novembrī 16:00 U-16 grupa;
23. novembrī 14:00 U-12 grupa;
30. novembrī 16:00 U-18 grupa.  

Nolikums - www.iecava.lv 

Iecavas novada 
2016./2017. gada sezonas sa-
censības galda tenisā (1. kārta)

24. novembrī plkst. 18:30. 

Latvijas Republikas 
26. atklātais veterānu 

čempionāts galda tenisā 
26. novembrī plkst. 12:00 un 

27. novembrī plkst. 10:00.

Sporta namāLai veicinātu Iecavas novada 
sportistu atpazīstamību, 
kā arī izteiktu pateicību 

sportistiem par sasniegtajiem 
augstvērtīgajiem rezultātiem 

2016. gadā, ikviens iecavnieks 
var pieteikt Gada sportista 

(GS) nomināciju kandidātus.
Nominācijas ir šādas:

- GS jaunietis un jauniete   
  līdz 18 gadu vecumam;
- GS vīrietis un sieviete;
- GS veterāns: sievietēm 35+, 
  vīriešiem 35+.

GS kandidātu pieteiku-
mus var iesniegt jebkurš Ieca- 
vas novada iedzīvotājs vai 
organizācija līdz 2016. gada 
20. decembrim Iecavas nova- 
da sporta skolā «Dartija» vai 
pa e-pastu dartija@inbox.lv. 
Kandidāta vārdam un uzvār-
dam jāpievieno motivēts ap-
raksts, kādēļ būtu jāpiešķir 
GS nosaukums. Drīkst izvir-
zīt tādus kandidātus, kuri 
sacensībās pārstāv Iecavas 
novadu. Nolikums publicēts 
www.iecava.lv. 

Līdzjūtības
 Ir apklusuši soļi,
 Vien paliek mīlestības gaišais stars.  /O. Vācietis/

 Skumju brīdī esam kopā ar Zariņu ģimeni. 

Ozolu ielas 1. nama iedzīvotāji

 Ko mīl, tas nevar pazust nekur,
 Sirds tūkstoš saitēm to pie sevis tur.
 Pat tad, ja vairs tie mūžam nesatiktos.  /V. Rūja/

 Izsakām līdzjutību Danielam Vlasenkovam un 
 tuviniekiem, tēti mūžībā aizvadot.

Zālītes skolas kolektīvs un bērni

 Cilvēka mūžs ir līdzīgs koklei -
 Pārtrūkst stīga, un viss paliek kluss.  /Ā. Elksne/

 Izsakām dziļu līdzjūtību NIKOLAJA STEPANOVA  
 piederīgajiem, guldot viņu zemes klēpī.

Mājas iedzīvotāji

 Dusi saldi, mīļo tētiņ,
 Mūža miegs lai tev ir salds.
 Auklēs tevi rasas rīti,
 Ziedi klās un sniedziņš balts. /A. Krūklis/

 Skumju brīdī esam kopā ar Melāniju, Kārli un 
 Kristapu Barovskiem, no tēta atvadoties.

3.c, 5.c, 8.c klases biedri un audzinātājas

 Kā lauzti zari rokas klēpī krīt,
 Nav mīļo plecu, ap ko viņas vīt.  /F. Bārda/

 Skumju brīdī esam kopā ar NIKOLAJA STEPANOVA  
 tuviniekiem, tēvu zemē guldot.

SIA «Iecavnieks & Co» kolektīvs

Cīnīsies par NBA 
Junioru līgas čem-
pionu gredzeniem

sabraukumos. Iecavnieki spēlēs 
Zemgales grupā, kur cīnīsies ar 
Jēkabpils pamatskolu (Phoenix 
Suns), Jelgavas 4. vidusskolu (Los 
Angeles Lakers), Jelgavas 4. sā-
kumskolu (Sacramento Kings) un 
Misas vidusskolu (Golden State 
Warriors). Komandas spēlēs kreklos 
ar NBA komandu simboliku.

Pirmais komandu sabraukums 
plānots 17. novembrī Jēkabpilī, 
nākamais 24. novembrī Iecavas 
vidusskolā, pēc tam 8. decembrī 
Jelgavā un 15. decembrī Misā. 
Sākums – plkst. 10:00. 

Beata Logina

Guntars Pērkons

Iecavnieku komandas kapteinis 
Gatis Pērkons kopā ar Gundaru 
Vētru - pirmo latvijas basketbo-
listu, kurš spēlēja NBA.
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Reklāma un sludinājumi : : : Aicina darbā : : :

IT (informācijas tehnoloģiju) 
nodarbības senioriem 

dienas centrā «Iecavnīca» 
(Grāfa laukumā 1)
vadīs Ģirts Majors. 
Pirmā nodarbība 

«PIRMIE SOĻI DATORĀ» 
notiks trešdien, 

16. novembrī, plkst.15:00.

Valsts svētku priekšvakarā 
dienas centra «Iecavnīca» 
vadītājs Ģirts Majors aicina 
interesentus noskatīties 
Jura Podnieka 1990. gadā 

uzņemto dokumentālo 
filmu «Krustceļš» -

17. novembrī plkst. 15:00.

JāņA ZĪVāRTA PIEMIņAS 
TURNĪRS ZOLĪTĒ risināsies 

Iecavas kultūras namā  
27. novembrī  

no plkst. 10:00.
Pieteikšanās no plkst. 9:30. 

Dalības maksa -10 EUR.

Pirmdien, 14. novembrī,  
plkst. 16:00 aicinām uz  

Ziemeļvalstu bibliotēku  
nedēļas «Krēslas stundu»  

Edvarta Virzas  
Iecavas bibliotēkā.

Iecavas luterāņu baznīcā 
13. novembrī pulksten 12:30 

bijušā draudzes mācītāja 
Viduleja piemiņas pasākums.

Laipni aicināti!

Aizsaulē aizgājuši
Artūrs Kanbergs (15.08.1929.-02.11.2016.)
Jānis Ķirsis (08.03.1932.-05.11.2016.)
Nikolajs Stepanovs (10.07.1938.-05.11.2016.)
Aleksandrs Vlasenkovs (04.07.1967.-07.11.2016.)

SIA «EKO KOKSNE» 
(reģ. Nr. 53603050231) aicina 
darbā skaldīšanas iekārtas 
operatoru malkas ražotnē Iecavā. 
Tālr. 26334588.

Iecavas vidusskola  
(reģ. Nr. 90000057174) piedāvā 
pastāvīgu darbu galdniekam-
remontstrādniekam. Tuvāka 
informācija pa tālr. 20398328.

AUTOSKOLA ZAMS        
Edvarta Virzas ielā 21a  (pretī autoostai)         

95. kods ; A; B; C; D; E kateg.                 
Tālr. 23770331;  www.zams.lv   

◊  Smilts, grants, šķembas, melnzeme, 
kūtsmēsli, kūdra

◊  Pašizgāzējs ar 12 m3 konteineru
(konteineru īre 12 m3 un 18 m3)

◊  Ķēžu ekskavatora pakalpojumi

◊  Universālā ekskavatora pakalpojumi

◊  Buldozera pakalpojumi 

                        Tālr. 29457686.

Pēc Lāčplēša dienas sarīkojuma 
biedrības «Arhīvs» telpās 

Grāfa laukumā būs aplūkojama 
mūsu Brīvības pieminekļa

jubilejai veltīta ekspozīcija.

Kultūras namā 
17. novembrī plkst. 19:00
LATVIJAS REPuBLIKAS 

PROKLAMēŠANAS DIENAI 
VELTīTS PASĀKuMS:

pašvaldības apbalvojumu 
pasniegšana un 

Gintas Krievkalnas koncerts. 
Ieeja – bez maksas.

18. novembrī plkst. 21:00 
SVēTKu BALLE 

kopā ar grupu «Stradivari».
Ieejas maksa - 5 eiro.

Biļešu iepriekšpārdošana 
Iecavas kultūras namā.

26. novembrī plkst.14:00 
Jakova Rafalsona 70 gadu 

JuBILEJAS IZRĀDE 
«Sauc, es nākšu!».

Ieejas maksa: 5; 7 un 9 eiro.
Biļešu iepriekšpārdošana 
Iecavas kultūras namā.

25. decembrī plkst. 20:00 
mazajā zālē Ziemassvētku 
balle kopā ar «Valgundēri». 

Biļetes cena - 7 eiro.
Biļešu iepriekšpārdošana 
Iecavas kultūras namā. 

26. decembrī plkst. 15:00 
un plkst. 18:00 Ziemassvēt-

ku pasākums bērniem, 
jautras rotaļas un spēlēs 

kopā ar burundukiem 
Alvinu un Britāniju. 

Bērnus pieteikt pasākumam 
līdz 15. decembrim kultūras 

namā. Vietu skaits ierobežots. 
Ieejas maksa - 5 eiro.

Pateicība : : :

Paldies čaklajiem talciniekiem, 
kas piedalījās Rumbu kapsētas 
sakopšanā un kociņu stādīšanā. 

Sarmīte Avota

«Iecavas novada Sociālais die-
nests» (reģ. Nr. 90009391346) 
aicina darbā sociālo pedagogu. 
Pieteikuma dokumentus 
iesniegt līdz 30. novembrim. 
Tālr. 26354768.

Atceries, ka 11. novembrī 
un 18. novembrī goda vietā 
jāizliek LATvijAs vALsTs 

kAroGs! 


